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Økonomiudvalget

Dagsorden for møde i
økonomiudvalget

mandag d. 10-09-2001 kl. 13.00 i udvalgsværelse II

Deltagere:

Ole Find Jensen 
formand

Kirsten Andersen 

Svend Erik Isakson 

Lissi Pedersen 

Benny Pedersen 

Carsten Bo Johansen

Erik Sejersten Jensen
Mødet 
hævet kl.:

<So \

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 147 til 173 inkl.

De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II i weekenden.
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Økonomiudvalgsmødet & 10-09-2001

Åben dagsorden
Punkt Resumé Init. Sagsid
147 Samlet budgetopfølgning for år 2001 MEJ 15695
148 Oversigt over meddelte tillægsbevillinger i regnskabsåret 2001 MEJ 15346
149 Indgåelse af valutaswap-aftale på langfristet gæld JOJ 16050
150 Beretninger for året 2000 fra Kommunernes Revision JOJ 15974
151 Jægerspris Boligselskab - godkendelse af årsregnskab JP 13082
152 Etablering af handicapboliger (bofællesskaber) i Gerlev PH 15820
153 Fastsættelse af nye gebyrer i.frm. med byggesagsbehandling HEJ 15966
154 Støtte til sommerspil 2002 i JAS EK 15781
155 Kørestolsrampe og handicaptoilet ved Kulhuse Strand EK 14277
156 Samarbejde med HUR om kollektiv trafik MW 15036
157 Styrelsesvedtægt for Jægerspris Kommune JP 9673
158 Procedure og retningslinjer for valg til ældreråd i 

Jægerspris Kommune KUK 9095
159 Det fælles Koordinationsudvalg PH 12586
160 Retningslinier for fritagelse fra tilslutning til kollektiv 

varmeforsyning for nybyggeri JO 15911
161 Principiel vurdering af ulovlig helårsbeboelse af sommerhuse 

på Thyrashøj AS 15617
162 Skatteafdelingens beretning for perioden 1. juli 2000 til 

30. juni 2001 JH 16027
163 Afskrivning af restancer JH 13738
164 Autorisation til Pantefoged JH 16028
165 Nøgletal for arbejdsmarkedsafdelingen 2001 PH 14220
166 Meddelelser fra: BD 9441

Lukket dagsorden
Punkt Resumé Init. Sagsid
167 Status og behov for investeringer på EDB-området JK 15826
168 Jægerspris Vandrerhjem - Driftstilskud 2001 samt 

afvikling af gæld JK 16045
169 Forkøbsret af ejendom Møllevej 3 / Hovedgaden 38 JP 12859
170 KFUM spejdernes lokalesituation LJ 15447
171 Evaluering af organisationsstrukturen i Jægerspris 

Kommunes administration BD 13512
172 Pulje vedr. effektivitetsfremmende ledelsesmæssige 

foranstaltninger BD 16053
173 Meddelelser fra: BD 9438
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Punkt 147

Mode OK d. 10-09-2001

Journalnr. BM-00.01009 Sagsid: 15695

Samlet budgetopfølgning for år 2001

Sagsbehandler: MEJ/BOG Fmd. init.

Økonomi: 2.396.810 kr.

Bilag:
• Budgetopfølgning pr. 31. juli 2001.
• Tillægsbevillingsansøgning -  betaling for indlæggelse på hospice.
• Oversigt over besparelser.

Sagsfremstilling:

Administrationen har foretaget budgetopfølgning for 2001 på baggrund af forbruget pr. 31. juli
2001.

Budgetopfølgningen indeholder følgende bevillingsansøgninger:

Drift Anlæg Total

Økonomi udvalget -225.190 0 -225.190

Social-, Bøme- og Kulturudvalget 2.339.900 0 2.339.900

Teknik- og Miljøudvalget 487.100 -205.000 282.100

Total 2.601.810 -205.000 2.396.810

Inden for Økonomiudvalgets eget budgetområde er de væsentligste korrektioner merudgifter til 
Bedriftssundhedstjeneste på 111.860 kr. og merindtægter vedr. administrationsbidrag almene 
boliger på 50.000 kr. samt merindtægter vedr. indbetalt pensionsbeløb for ansat tjenestemand på 
247.050 kr.

Budgetopfølgningen er behandlet i Teknik- og Miljøudvalget den 23. august 2001 og i SBK- 
udvalget den 28. august 2001, og fremsendes herfra til økonomiudvalget. Fra SBK-udvalget 
fremsendes endvidere ansøgning om tillægsbevilling til betaling for indlæggelse på hospice på 
33.648 ki*.
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På baggrund af budgetopfølgningens negative resultat har administrationen udarbejdet et 
besparelsesnotat, som er gennemgået med de respektive budgetansvarlige. Notatet udviser 
besparelser for 3,2 mio. kr.

Herefter kan sagen sammenfattes således:

B u d g etæ n d r in g

R esu lta t a f  b u d getop fø lgn ing  pr. 31 /7 2 .396 .810

A n sø g n in g  om  tillæ gsbev illing  -  b e ta ling  for ind læ ggelse  på  H ospice 33 .648

B esp are lsesn o ta t -3 .200 .000

T o ta l -769 .542

Budget- og regnskabsafdelingen den 5♦ september 2001
Budget- og regnskabsafdelingen amnoder om økonomiudvalgets stillingtagen til de beskrevne 
bevillingsændringer.

Jr. nr.: _ _ _
Besvaret: 

Sagen til:
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Punkt 148

Mode OK d. 10-09-2001 

Journalnr. BM-00.01S03 Sagsid: 15346 Sagsbehandler: MEJ/BOG Fmd. init. 

Oversigt over meddelte tillægsbevillinger i regnskabsåret 2001

Økonomi:

Bilag:
Oversigt over tillægsbevillinger til budget 2001 pr. 23. august 2001

Sagsfremstilling:

Budget- og regnskabsafdelingen fremsender oversigt over meddelte tillægsbevillinger til budget 
2001, opgjort pr. 23. august 2001.

Oversigten udviser tillægsbevillinger for netto -4.029.738 kr. Tillagt styrkelsen af 
kassebeholdningen i det oprindelige budget på 3.363.410 kr. medfører dette et korrigeret budget 
med en forøgelse af kassebeholdningen på 7.393.148 kr.

I oversigten er ikke medtaget bevilget forbrug af opsparet overskud i decentrale enheder, der, efter 
regulering af Solbakkeskolens underskud, udgør 5.001.040 kr. Udgifter og indtægter vedr. Leve- og 
Boprojektet er ligeledes ikke medtaget i oversigten.

Beslutning:

Besvaret; _
Sagen til:
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Punkt 149

Mode OK d. 10-09-2001

Journalnr. BM-00.01020 Sagsid: 16050 Sagsbehandler: JOJ/SEK Fmd. init.

Indgåelse af valutaswap-aftale på langfristet gæld

Økonomi: 825.390 kr.

Bilag:

1. Omlægning af nuværende DKK-lån til CHF-lån med 3 mdr. rente. Løbetid 10 år.
2. Valutaswaps [vedlagt sagen]

Sagsfremstilling:

En valutaswapaftale er en aftale mellem virksomheden og banken om udveksling af rentebetalinger 
i én valuta med rentebetalinger i en anden valuta, samt de tilhørende hovedstole.
Kommunen betaler et beløb i udenlandsk valuta til banken og modtager til gengæld et beløb i 
danske kroner til betaling af renten på de eksisterende lån.
Med valutaswappen kan virksomheden omlægge rente- og valutakursprofilen på et arrangement, der 
i forvejen eller samtidig er etableret mellem virksomheden og banken eller mellem virksomheden 
og en tredje part.
De eksisterende lån bevares således.
Der er ingen direkte omkostninger forbundet med indgåelse af valutaswaps. Bankens omkostninger 
på forretningen indregnes i de aftalte rentesatser og valutakurser.
Administrationen har afholdt et møde med et pengeinstitut for at afdække mulighederne for at 
benytte valutaswaps.
På mødet blev arrangementet forklaret, og det blev fremført, at der var mulighed for at udnytte, at 
den korte rente er lavere end den lange og ligeledes udnytte, at renten er lavere for valutalån.
Banken har efterfølgende fremsendt et overslag over hvad en 10-årig valutaswapaftale på 5 
eksisterende lange lån på 48.463.000 kr. kan medføre i årlig besparelse på renteudgifterne. 
Besparelsen under de givne forudsætninger er 825.390 kr. årligt, som vist i bilag.
Usikkerheden opstår på udviklingen i den pågældende valuta, hvorpå aftalen bygger. Såfremt 
kommunen efterfølgende har andre vurderinger af kursudviklingen, kan aftalen opsiges eller 
omlægges mod afregning af positiv eller negativ kursværdi, og betaling af renten på de eksisterende 
lån fortsættes af kommunen.

Budget- og regnskabsafdelingen den 6. september 2001
Budget- og regnskabsafdelingen anmoder om ØK-udvalgets indstilling til, at administrationen 
indhenter kontraktforslag på swapaftale med henblik på at opnå rentebesparelser på eksisterende 
lange lån.
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Jr, nr.: _  

Bøsvare t:
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Punkt 150

Møde OK d. 10-09-2001

Journalnr. BM-00.01K01 Sagsid: 15974 Sagsbehandler: JOJ/SEK Fmd. init.

Beretninger for året 2000 fra Kommunernes Revision

Økonomi:

Bilag:

1. Beretning nr. 136 Revisionen af regnskaber for året 2000. Områder med statsrefusion. 
Delberetning for regnskabsåret 2000 og

2. Beretning nr. 137 Revision af regnskabet for året 2000. Afsluttende beretning for regnskabsåret
2000.

3. 2 svarskrivelser til revisor (vedlagt sagen).

Sagsfremstilling:

Beretning nr, 136.

Kommunernes Revision har fremsendt beretning nr. 136 som vedrører områder med statsrefusion.

Revisionen har givet anledning til bemærkninger på integrationsområdet som anført i beretningens 
afsnit 3.

Revisor henleder opmærksomheden på, at den forelagte tilskudsregistrering på integrationsområdet 
ikke opfylder kravene. Dette forhold er medvirkende årsag til, at der i 2000 er hjemtaget 507.057 kr. 
for meget i tilskud. Kommunen har oplyst, at registreringen fremover vil blive foretaget i et edb- 
system, der tilgodeser de eksisterende oplysningskrav.

Herudover har der ikke været bemærkninger til de områder, der er omfattet af statsrefusion. 

Beretning nr. 137.

Kommunernes Revision har fremsendt beretning nr. 137, som vedrører afsluttende beretning for 
regnskabsåret 2000.

Årsregnskabet er forsynet med følgende påtegning:



Jægerspris Kommune
Økonomiudvalget

Side 9

“Revisionspåtegning
Vi har revideret det af Jægerspris Kommune aflagte årsregnskab for 2000 bestående af resultat
opgørelse, finansieringsoversigt, finansiel status og noter.

Den udforte revision
Revisionen er udført i overensstemmelse med god offentlig revisionsskik samt revisionsregulativets 
bestemmelser.
Revisionen er tilrettelagt efter almindeligt anerkendte revisionsprincipper og de særlige regler, som 
gælder for kommunal virksomhed med henblik på at opnå en begrundet overbevisning om, at 
årsregnskabet er uden væsentlige fejl og mangler. Under revisionen har vi ud fra en vurdering af 
væsentlighed og risiko efterprøvet grundlaget og dokumentationen for de i årsregnskabet anførte 
beløb og øvrige oplysninger.
Revisionen har ikke givet anledning til forbehold.
Der henvises i øvrigt til revisionsberetningen.

Konklusion
Det er vores opfattelse, at årsregnskabet er aflagt i overensstemmelse med lovgivningens krav til 
regnskabsaflæggelsen, og at det giver et retvisende billede af kommunens samlede økonomiske 
forvaltning.”

Revisionen har givet anledning til følgende bemærkninger anført i beretningens afsnit 6:

Afregning af uforbrugte feriepenge
Kommunen foretager ikke en korrekt opgørelse og afregning af uforbrugte feriepenge.
Dette er ikke i overensstemmelse med ferieloven, da det fremgår af ferielovens § 22, at feriegodt
gørelse, løn under ferie eller ferietillæg, der er forældet efter § 21, og feriegodtgørelse, der ikke er 
hævet af lønmodtageren inden udløbet af det ferieår, inden for hvilket ferien skulle have været 
afholdt, tilfalder Feriefonden/den lokale feriefond.

Det er meddelt revisionen, at kommunen vil ændre praksis.

Afstemning af statuskonti
Generelt er kommunernes beholdningskonti m.v. undergivet løbende kontrol og afstemning.
Budget- og regnskabsafdelingen skal tilsendes samtlige afstemninger. Det er påset, at afdelingen har 
rykket for afstemninger ultimo 2000 2 gange i løbet af 2001, men desuagtet mangler der stadig 
afstemning af 51 konti pr. den 7. august 2001.

Det er aftalt, at der etableres en forretningsgang der sikrer, at de gældende retningslinier iagttages.

Herudover har revisionen ingen bemærkninger.
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Budget- og regnskabsafdelingen den 25. august 2001.

Revisionsberetning nr. 136 og 137 anbefales godkendt af Økonomiudvalg og Byråd.

Beslutning:
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Punkt 151

Mode OK d. 10-09-2001 

Journalnr. BM-03.02.00S55 Sagsid: 13082 Sagsbehandler: JP/SEK Fmd. init. 

Jægerspris Boligselskab - godkendelse af årsregnskab

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Dansk Boligselskab fremsender på vegne af Jægerspris Boligselskab årsregnskab for 1999/2000 til 
Byrådets godkendelse samt budget 2000/2002 til orientering.

Regnskabet er revideret af statsautoriseret revisionsaktieselskab BDO Scanrevision. Revisionen har 
ikke givet anledning til forbehold.

Budget- og regnskabsafdelingen har gennemgået det fremsendte regnskab, og tilskrevet Dansk 
Boligselskab omkring manglende underskrifter, afvikling af opsamlede underskud og 
lejefastsættelse. Disse forhold er efterfølgende bragt i orden ved fremsendelse af rettelsessider, 
hvorefter regnskabet kan anbefales godkendt.

Budget- og regnskabsafdelingen den 22. august 2001

Regnskabet indstilles til godkendelse.

Beslutning:

Jr. nr.: _______

Besvaret: 5===_  

Sagen til: fi \ y
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Punkt 152

Møde SBK d. 28-08-2001

Jounialnr. BM-16.07.00P27 Sagsid: 15820 Sagsbehandler: PH/RP Fmd. init.

Etablering af handicapboliger (bofællesskaber) i Gerlev

Økonomi: Anlæg 740.000 kr.
Drift 1.000.000 kr.

Bilag:

1. Skrivelse af 18. juni 2001 fra Frederiksborg Amt, Social- og psykiatriforvaltningen (vedlagt 
sagen)

2. Arbejdsmarkedsafdelingens notat af 10. august 2001 vedr, etablering af handicapboliger 
(bofællesskab)

Sagsfremstilling:

Frederiksborg Amt har ved brev af 18. juni 2001 og med baggrund i et tidligere afholdt møde i 
Jægerspris anmodet om stillingtagen til, hvorvidt der kan indgås aftale med kommunen om 
etablering af 18 boliger til personer med udviklingshandicap i Gerlev fordelt med 12 amtslige 
handicapboliger og 6 kommunale handicapboliger.

Etableringen er led i opfyldelsen af den boligpolitiske målsætning i Frederiksborg Amts Socialplan 
2000. Socialplan 2000 forudsætter, at der årligt i de kommende år etableres 40- 50 nye tidssvarende 
handicapboliger for at kunne nedlægge et tilsvarende utidssvarende institutionspladser.

Den enkelte bolig forudsættes som minimum at være på 35 m incl. selvstændigt bad/toilet og 
tekøkken samt andel af fællesareal, således at det samlede boligareal kommer op på ca. 65 m2. 
Hertil kommer fælles serviceareal til personale og aktivitetesformål afpasset efter den konkrete 
brugergruppers behov.

Boligantallet i projektet er fastsat ud fra hensynet til at fa en rentabel drift og til afdække behovet i 
Jægerspris og nabokommuner. De amtslige boliger forudsættes således stillet til rådighed også for 
borgere fra Skibby og evt. Frederikssund.

Boligerne forudsættes opført som almene boliger, hvor beboerne far individuel lejekontrakt til deres 
bolig. For de amtslige boliger betaler amtet grundkapitalen, mens kommunen betaler grundkapitalen 
for de kommunale boliger. Finansieringen af servicearealerne forudsættes konkret drøftet.
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Amtet er indstillet på at være driftsherre for det samlede antal boliger. Såfremt kommunen ønsker 
en model med kommunalt driftsherreskab er amtet indstillet på at drøfte det. Det er for amtet 
væsentligt, at der sker en samdrift af de amtslige og kommunale boliger for at far bedst mulig 
driftsøkonomi.

Amtet er interesseret i, at der træffes principbeslutning om etablering snarest, således at kommunen 
iværksætter arbejdet med udarbejdelse af ny lokalplan for området med henblik på at byggeriet kan 
indledes medio 2002 med forventet ibrugtagelse og drift pr. 1. januar 2003.

Arbejdsmarkedsafdelingen har ved notat af 10. august d.å. beskrevet de kommunale konsekvenser 
ved oprettelse af et bofællesskab.

Budget- og regnskabsafdelingen den 13. august 2001
I henhold til Arbejdsmarkedsafdelingens notat af 10. august 2001 er den anslåede udgift til 
etablering af bofællesskabet kr. 740.000 (indskud-grundkapital samt inventar). Derudover vil 
udgiften til driften ifølge notatet fra år 2003 være ca. kr. 1.000.000,-.

Af den del af etableringsudgiften, der vedr. kommunal grundkapital (kr. 540.000) kan halvdelen 
finansieres via låneoptagelse, mens den resterende halvdel tilbageføres til kommunen via 
hovedstadsudligningen 2 år efter udgiften afholdes.

Der er ikke afsat beløb i budgetoplæg 2002 samt overslagsårene til kommunal grundtilskud eller 
driften af bofællesskabet.

Arbejdsmarkedsafdelingen den 14. august 2001
Arbejdsmarkedsafdelingen skal indstille, at SBK-udvalget samt byrådet træffer principbeslutning 
om hvorvidt der skal arbejdes videre med projektforslaget om etablering af et bofællesskab 
(handicapboliger) i Gerlev.

Beslutning:

SBK-udvalget anbefaler arbejdsmarkedsafdelingens indstilling af 14. august 2001.

Møde i OK den 10-09-2001

Beslutning:

Sagen til: ' h ' j
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Punkt 153

Mode TMU d. 23-08-2001

Journalnr. BM-02.00.06S29 Sagsid: 15966 Sagsbehandler: HEJ/TF Fmd. init.

Fastsættelse af nye gebyrer i.f.m. med byggesagsbehandling

Økonomi: En beregning af de samlede indtægter ved byggesagsbehandling baseret på bygge 
sagsmængde og sammensætning fra 1998 giver en årlig indtægt på 140.000 kr. med 
eksisterende gebyrer, og ca. 310.000 kr. med forslag til gebyrer.

Sagsfremstilling:

De nuværende gebyrer for byggesagsbehandling er ikke blevet reguleret gennem en årrække. Med 
hjemmel i byggelovens § 28 stk. 1. er der udarbejdet forslag til nye gebyrer.

I henhold til bestemmelserne i bygningsreglementet 95 og småhusreglementet 98 kap/afsnit 1.10 
kan kommunalbestyrelsen beslutte, at der skal opkræves gebyr for tilladelser, midlertidige 
tilladelser og anmeldelser efter reglementet. Kommunalbestyrelsen kan endvidere beslutte, at der 
skal opkræves gebyr for dispensationer ved byggearbejder, som ikke kræver tilladelse eller 
anmeldelse. Kommunalbestyrelsen fastsætter beregningsmåden for gebyrerne og gebyrstørrelser.

De nuværende gebyrer er følgende:

Enfamiliehuse med tilhørende carport, garage og lign. kr. 827,00
Sommerhuse med tilhørende carport, garage og lign. kr. 414,00
Mindstegebyr kr. 253,00
Pris pr. m2 kr. 6,42

Teknisk Afdeling har udarbejdet forslag til nye gebyrstørrelse, som ligger på niveau med øvrige 
kommuner i Frederiksborg Amt.
Forslaget indeholder desuden forslag om gebyr både for høring (naboorientering) samt gebyr for 
dispensationer. Hvis en byggesag kræver både dispensation og naboorientering opkræves således 
gebyr for begge dele.
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Forslag til byggesagsgebvrer:

1. Enfamiliehuse og lign. m. tilhørende garage, carport og lign.
2. Sommerhuse m. tilhørende garage, carport, udhuse og lign.
3. Erhvervsbyggeri (mindst kr. 500,-) pris pr.m3
4. Eller erhvervsbyggeri (mindst kr. 500,-) pris pr. m
5. Landbrugsbyggeri, bortset fra stuehus som hører under pkt. 1. kr.
6. Andet byggeri, herunder garage, carporte, udhuse og tilbyg- 

ninger til disse samt tilbygninger til pkt. 1 og 2. pris pr. m 
etageareal (dog mindst kr. 500,-).
Ombygninger, ændring afbenyttelse, dispensationer uden 
ansøgning,. vindmøller, varmepumper m.v.

Dispensationer - alt hvad der vedrører parcelhuse, herunder 
garage, carporte samt erhvervsbyggeri.

9. Dispensationer- alt hvad der vedrører sommerhuse, herunder 
garage, carporte

10. Nabohøring i forbindelse med byggesager, samt i forbindelse kr. 
med sager som ikke kræver byggetilladelse.

Garager-carporte-udhuse over 50 m og uopvarmede udestuer-vinterhaver-arealer lukket med glas
kræver byggetilladelse og der betales standardgebyr.

7.

8.

kr. 1.500,00
kr. 1.000,00
kr. 4,25
kr. 15,00
kr. 0,00
kr. 15.00

kr. 500.00

kr. 500,00

kr. 500,00

kr. 500,00

Til sammenligning kan det oplyses, at gebyrniveauet i andre kommuner for enfamiliehuse ligger på: 
kr. 1.500,- i Skibby, kr. 1.500,- i Frederikssund og kr. 1.800,- i Fredensborg Humlebæk.

Fællesforvaltningen den 13. august 2001

Det indstilles, at forslag til gebyrer fremsendes Økonomiudvalg og Byråd med anbefaling, og med 
ikrafttræden pr. 1.10.01., samt at gebyrerne pristalsreguleres hvert år pr. 1. januar (første gang i 
2002) efter nettoprisindekset pr. 1. september.

Beslutning:

TMU anbefaler forslag til byggesagsgebyr med den ændring at gebyr nr. 1 og 2 sættes til 1.800 kr.

Samtidig præciseres det at for gebyr nr. 3 og 4 anvendes det som giver højest beløb.
Jr. nr.: _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _

Møde i OK den 10-09-2001 Besvaret:

Sagen til: .......................
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Punkt 154

Møde i ET d. 30-08-2001

Journalnr. BM-20.01.01040 Sagsid: 15781 Sagsbehandler: EK/KU Fmd. init.

Støtte til sommerspil 2002 i JAS

Økonomi: kr. 50.000 

Sagsfremstilling:

Social-, Bøme- og Kulturudvalget har på sit møde den 26. juni 2001 behandlet en ansøgning på ialt 
kr. 100.000 om støtte til sommerspil 2002 i JAS.

Sommerspillet 2002 tager udgangspunkt i H.C. Andersens roman Lykke Per, der er blevet 
dramatiseret af Henrik Moe, Rejsestalden, Johannes Møllehave har skrevet sangteksterne og Bjarne 
Kogsgaard står for musikken.

Udvalget anbefaler:
• at ansøgningen videresendes til Erhvervs- og turistrådet m.h.p. finansiering af kr. 50.000 ffa 

kontoen til erhverv og turisme.
• at restbeløbet kr. 50.000 indarbejdes i budgetforhandlingerne for 2002
• at forvaltningen bemyndiges til at indgå aftale med JAS om tilskuddets udbetaling, 

regnskabsaflæggelse mv.

Budget- og regnskabsafdelingen den 23. august 2001
Der er i budget 2001 afsat kr. 181.000 til erhvervs- og turistpolitik, hvoraf der på nuværende
tidspunkt er disponeret følgende:
Kontingent til Nordsjællands Erhvervsråd 3.000 kr
Annoncering i Fjorlandet Turistguide 2001 1.400 kr
Flagstænger og flag, Jægerspris Turistforening 9.150 kr 
Grand Prix Jægerspris 20.000 kr
Historisk Forening 10.000 kr
Handicaptoilet 40.000 kr
Erhvervskoordinator 40.000 kr
Ialt 123.550 kr

Der resterer således 57.450 kr. på kontoen til fordeling i 2001.

Det kan oplyses, at der ikke i det til 2. behandling oversendte budgetforslag 2002-2005 er 
indarbejdet udgifter til finansiering af støtte til sommerspil.
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Ledelsessekretariatet den 24. august 2001
Det indstilles til Erhvervs- og turistrådet, at anbefale Økonomiudvalget, at bevilge 50.000 kr. til 
JAS til Sommerspil 2002 af indeværende års konto til erhvervsfremme og turisme.

Beslutning:

Erhvervs- og turistrådet anbefaler ØK at bevilge kr. 50.000,- til JAS til sommerspil 2002 af 
indeværende års konto til erhvervsfremme og turisme.

Møde i OK den 10-09-2001 

Beslutning:

Jr. nr.:__
Besvaret:
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Punkt 155

Mode i ET d. 30-08-2001 

Journalnr. BM-09.19.00G01 Sagsid: 14277 Sagsbehandler: EK/KU Fmd. init. 

Kørestolsrampe og handicaptoilet ved Kulhuse Strand

Økonomi: kr. 5.500 

Sagsfremstilling:

Økonomiudvalget har på sit møde den 9. april 2001, behandlet sagen vedr. handicaptoilet ved 
Kulhuse Strand. Udvalget godkendte Erhvervs- og turistrådets anbefaling.

Opførelsen af handicaptoilettet ved Kulhuse Strand er nu afsluttet til alles tilfredshed. Der var 
oprindelig bevilget kr, 40.000 til projektet. Søren Lindgaard, Teknisk afdeling, har fremsendt 
ansøgning om yderligere kr. 5.500, da etableringen af handicaptoilettet blev dyrere end først anslået.

Budget- og regnskabsafdelingen den 23. august 2001
Der er i budget 2001 afsat kr. 181.000 til erhvervs- og turistpolitik, hvoraf der på nuværende
tidspunkt er disponeret følgende:
Kontingent til Nordsjællands Erhvervsråd 3,000 kr
Annoncering i Fjorlandet Turistguide 2001 1.400 kr
Flagstænger og flag, Jægerspris Turistforening 9.150 kr
Grand Prix Jægerspris 20.000 kr
Historisk Forening 10.000 kr
Handicaptoilet 40.000 kr
Erhvervskoordinator 40.000 kr
Ialt 123.550 kr

Der resterer således 57.450 kr. på kontoen til fordeling i 2001.

Ledelsessekretariatet den 23. august 2001
Det indstilles til Erhvervs- og turistrådet, at anbefale Økonomiudvalget at bevilge yderligere kr. 
5.500 til handicaptoilet ved Kulhuse Strand fra kontoen til erhvervsfremme og turisme.

Beslutning:

Erhvervs- og turistrådet anbefaler ØK, at bevilge yderligere kr. 5.500,- til handicap toilet fra 
kontoen til erhverv og turisme.



Jægerspris Kommune
Økon omiudv alget

Side 19

Møde i OK den 10-09-2001

Beslutning:

Jr. nr.:
Besvaret:

Sagen til: rJfC____
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Punkt 156

Mode OK d. 10-09-2001

Journalnr. BM-13.05.01 P20 Sagsid: 15036 Sagsbehandler: MW/TF Fmd. init.

Samarbejde med HUR om kollektiv trafik

Økonomi:

Bilag: A. Notat vedr. opstart på Projekt Landdistrikter af 12 juli 2001

Sagsfremstilling:

Projekt landdistrikter er et projekt som HUR står for med puljemidler fra færdselsstyrelsen. 
Projektleder i HUR er Lars Richter som er ansat for 3 år til at gennemføre projekter i samarbejde 
med kommuner hvor det vurderes, at der er potentiale for at forbedre trafiksystemet ved at 
samordne kommunal og kollektiv kørsel.

Jægerspris Kommune er sammen med Skibby Kommune og Bramsnæs Kommune blandt i alt 6 
kommuner i hovedstadsområdet, som vurderes at have et stort potentiale for trafikprojekter, som for 
eksempel telebus m.v. Dette er nærmere beskrevet i bilag A.

I forhold til det tidligereforløb med HT er der den ændring, at det hovedsaglig er kommunen som 
vælger, hvilken entreprenør/vognmand der skal samarbejdes med.

Som det fremgår at tidsplanen for projektet startes der med en forundersøgelse efterfulgt af et EU- 
udbud og efterfølgende implementering i kommunen.

Lokalt i Jægerspris Kommunen er der for nylig startet en projektgruppe, som i samarbejde med 
konsulentfirmaet Adap Consult skal udarbejde materiale til et EU-udbud af de kommunale 
kørselsordninger. Den nuværende ordning køres af AK-taxa og udløber ved starten af skoleåret 
2002.

Det kan ikke lade sig gøre at køre de to projekter sideløbende så ØK/Byrådet skal derfor beslutte, 
om man ønsker at deltage i et samarbejde med HUR om et fælles udbud afkørslen under nye 
former, eller om de kommunale kørselsordninger skal udbydes for sig selv som hidtil.

Hvis Jægerspris Kommune ønsker at deltage i projekt landdistrikter vil det være nødvendigt at 
forlænge AK-taxas kontrakt på den kommunale kørsel 14 -1 år.
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Kommunen skal til begge projekter levere en kravspecifikation for de kommunale kørsler. Det er 
nødvendigt at fastholde samarbejdet med konsulentfirmaet til det indledende arbejde med 
kravspecifikationen, som vurderes at være nogenlunde ens for de to projekter.
Hvis det efter forundersøgelsen skulle vise sig, at der alligevel ikke er basis for at lave en 
sammenlægning af kollektiv og kommunal kørsel, vil den kravspecifikation der er udarbejdet kunne 
damie udgangspunkt for et offentligt udbud af den kommunale kørsel.

Administrationen den 5 september 2001.

Det indstilles:

• at Jægerspris Kommune indgår i Projekt Landdistrikter i samarbejde med HUR.
• at aftalen med Adap Consult ændres til også at rumme projekt landdistrikter.
• at kontrakt med A.K. Taxi forlænges med et år.

Beslutning:

8<rz>/
dr. nr.
Besvarøt:

iagen til:
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Punkt 157

Møde OK d. 10-09-2001

Journalnr. BM-00.01 A01 Sagsid: 9673 Sagsbehandler: JP/SEK

Styrelsesvedtægt for Jægerspris Kommune

Fmd. init.

Økonomi:

Bilag:
• nuværende styrelsesvedtægt
• forslag til ny styrelsesvedtægt

Sagsfremstilling:

På byrådets møde den 20.marts 2001 besluttede man den fremtidige udvalgsstruktur i Jægerspris 
Kommune, herunder deling af det nuværende Social- Bøme- og Kulturudvalg således, at der i den 
kommende periode bliver et Socialudvalg, et Bøme- og Kulturudvalg og et Teknik- og Miljøudvalg.

Herudover blev det besluttet, at honoreringen af formændene for de tre stående udvalg i den 
kommende periode skal være 25% af borgmesterens vederlag, med en evaluering efter 2 år.

På mødet blev der ikke taget stilling til, hvorvidt det fremtidige vederlag til formanden for 
skatteankenævnet skulle ændres fra de nuværende 10 % til 5%, idet man ville afvente endelig 
stillingtagen til skattesamarbejdet. Da dette samarbejde stadig er uafklaret, bør byrådet nu tage 
stilling til størrelsen af vederlaget til formanden for skatteankenævnet.

På baggrund af ovenstående skal der foretages ændringer i den nuværende styrelsesvedtægt. Med 
henblik på tilretning af fremtidig udvalgsstruktur samt redaktionelle ændringer fremsendes udkast 
til en ny styrelsesvedtægt for Jægerspris kommune.

Efter lov om kommunernes styrelse § 2, stk. 2 fastsættes de nærmere regler om kommunens styrelse 
i en styrelsesvedtægt, der vedtages af kommunalbestyrelsen. Forslag til styrelsesvedtægt samt til 
ændringer i vedtægten skal undergives 2 behandlinger i kommunalbestyrelsen med mindst 6 dages 
mellemrum.

I udkastet til ny styrelsesvedtægt lægges der blandt andet op til stillingtagen om, hvorvidt 
betegnelsen Jægerspris byråd eller kommunalbestyrelse skal anvendes . I den nuværende 
udformning anvendes begge betegnelser.

Herudover er antallet af medlemmer i de stående udvalg ændret, jfr. byrådets beslutning af 20. marts 
2001 således, at der i fremtiden kun er 5 medlemmer, mod nu 7 medlemmer.
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Endelig er der med ikrafttrædelse den 1. juli 2001 sket en ændring af styrelsesloven således, at 
byrådet nu far mulighed for at fastsætte regler i styrelsesvedtægten om indkaldelse af 
stedfortræderen for et medlem af byrådet, uanset at hindringen omfattet af styrelseslovens § 15 stk. 
2, er afkortere varighed end 1 måned.

Administrationen den 5. september 2001
Udvalgsformændene oppebærer henholdsvis 35 og 25 % i 2001. En honorering af 3 
udvalgsformænd for den nye periode på 25 % vil betyde en merudgift på 15 % af 
borgmestervederlaget svarerende til en merudgift på 66.000 kr. pr. år 
Ledelsessekretariatet den 5. september 2001
Økonomiudvalget og byrådet anmodes om godkendelse af forslag til nye styrelsesvedtægter for 
Jægerspris kommune. Dette indebærer stillingtagen t i l :

• Fastlæggelse af vederlag for udvalgsformænd til 25% af borgmestervederlaget
• Fastlæggelse af honorering af formanden for skatteankenævnet
• Hvorvidt betegnelsen Byråd eller Kommunalbestyrelse skal anvendes
• Om der skal gives mulighed for indkaldelse af stedfortræder ved forfald under 1 måned.

Jr. nr.: _ _ _ _ _  
Besvaret: _ _  
Sagen til:
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Punkt 158

Mode SBK d. 28-08-2001

Journalnr. BM-84.12A26 Sagsid: 9095 Sagsbehandler: KUK/SU Fmd. init.

Procedure og retningslinjer for valg til ældreråd i Jægerspris Kommune

Økonomi:

og retningslinjer for valg til ældreråd i Jægerspris Kommune
1. lov om retssikkerhed og administration på det sociale område vedr. æl

dreråd
2. Socialministeriets vejledning nr. 59 af 6. marts 1998 om sociale tilbud 

til ældre m.fl.

Sagsfremstilling:

Bilag
* Forslag til procedure
• [i sagen] Uddrag af

Lovgrundlag
Kommunalbestyrelsen nedsætter et ældreråd, der består af mindst 5 medlemmer og 5 
stedfortrædere. Medlemmerne vælges ved direkte valg. Der kan ikke anvendes listeopstillinger eller 
indgås valgforbund.
Kommunalbestyrelsen sørger for, at der afholdes valg mindst hvert 4, år, og fastsætter i samarbejde 
med ældrerådet regler for, hvordan valget skal afholdes.

Ældrerådet og administrationen har udarbejdet forslag til ny procedure og retningslinjer for valg til 
Ældreråd jf. udvalgets beslutning af 25.11.97.

Proceduren tager udgangspunkt i Ældrerådets forslag og Byrådets beslutning fra oktober 1996 om 
at:

1. der skal være valg til Ældrerådet i samme år, som der er valg til 
kommunalbestyrelsen, men uafhængigt heraf

2. ældrerådet skal bestå af 7 medlemmer og 7 stedfortrædere
3. personer under 60 år kan ikke stille op eller stemme
4. forud for valget holdes opstillingsmøde, hvor interesserede kan melde sig som 

kandidater
5. opstillingsmødet holdes i Kignæshallen 

Valget afholdes i november.
I 2001 udsendes stemmesedler til de valgberettigede d. 7. november og sidste frist for returnering af 
stemmesedler er d. 14. november kl. 12,00.
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For at sikre så høj en valgdeltagelse som muligt udarbejdes en folder, hvor de opstillede kandidater 
præsenterer sig. Folder og stemmeseddel sendes til de stemmeberettigede, der afgiver stemme pr. 
brev. Hver vælger har én stemme.

Optælling af stemmer foregår offentligt.

Der annonceres i Frederikssund Avis og i Lokalavisen forud for opstillingsmødet, og inden 
valgmaterialet sendes ud til de stemmeberettigede. Valgresultatet offentliggøres i en 
pressemeddelelse.

I.flg. Jægerspris Kommunes befolkningsprognose 2002 - 2012 er der pr. 1. januar 2001 1968 
personer på 60 år og derover, og 139 personer vil i løbet af 2001 fylde 60 år.
På denne baggrund forudsættes, at 2110 personer vil være stemmeberettigede til ældrerådsvalget.

Anslåede udgifter excl. moms til valget:
Trykning af 2110 præsentationsfoldere (2 dobb. A4 side å 0,50 kr.) kr. 2.110
Trykning af 2110 stemmesedler (1 A4 side å 0,30 kr.) kr. 633
2110 kuverter å 0,25 kr. + porto å 5,50 kr. til forsendelse af valgmateriale kr. 12.133
Svarkuverter påtiykt “Ældrerådsvalg” kr. 1.225
Porto til svarkuverter kr. 8.440
Adresselabels og udskrift over stemmeberettigede kr. 2.555
2 x annoncering i Lokalavisen og Frederikssund Avis (anslået pris) kr. 2.400
i alt kr. 29.496

Ældrerådet har i 2001 søgt udgifter til præsentationsfoldere dækket via §115 og afventer svar.

Budget- og regnskabsafdelingen den 16. august 2001
Der er i budget 2001 afsat kr. 139.200 til kommunalvalg og ældrerådsvalg.

Udgifterne til begge valg vurderes at blive højere end budgettet. Merudgifterne vil blive finansieret 
indenfor konto 06.

Sundhedsafdeliiigen den 15. august 2001
Det indstilles, at SBKU godkender og anbefaler procedure og retningslinjer for valg til ældreråd 
overfor ØK og BY.

Beslutning:
r. nr.:

SBK-udvalget anbefaler sundhedsafdelingens indstilling af 15. august 200i?©§varei': _ _ _ _ _
Sagen t i l: , 73V

Møde i OK den 10-09-2001

Beslutning:
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Møde SBK d. 28-08-2001

Journalnr. BM-00.01A06 Sagsid: 12586 Sagsbehandler: PH/RP Fmd. init.

Det fælles Koordinationsudvalg

Økonomi:

Bilag:
Skrivelse af 5. juni 2001 ffa Skibby Kommune (vedlagt sagen)

Sagsfremstilling:

Det fælles Koordinationsudvalg har på møde den 14. august d.å. behandlet Skibby Kommunes 
ansøgning om optagelse i Det fælles Koordinationsudvalg, der består af kommunerne Jægerspris, 
Frederikssund, Slangerup, Ølstykke og Stenløse.

Koordinationsudvalget anbefaler de nuværende aftalekommuners kommunalbestyrelser, at Skibby 
Kommune optages i Det fælles Koordinationsudvalg med virkning fra 1. september d.å.

Konsekvenserne af Skibby kommunes optagelse indebærer, at Det fælles Koordinationsudvalg 
fremover kan disponere over de statsmidler, der tildeles Skibby kommune hvert år, ligesom der 
betales for sekretariatsbistand m.v.

Budget- og regnskabsafdelingen den 13. august 2001
Idet sagen ikke ses at påvirke Jægerspris Kommunes økonomi i forhold til Det fælles 
Koordinationsudvalg, har afdelingen ingen bemærkninger.

Arbejdsmarkedsafdelingen den 14. august 2001
Det indstilles til SBK-udvalget og byrådet, at Skibby kommune pr. 1. september d.å. indtræder i Det 
fælles Koordinationsudvalg.

Beslutning:

SBK-udvalget anbefaler arbejdsmarkedsafdelingens indstilling af 14. august 2001.

Lissi Pedersen ønsker, at man vurderer partssammensætningen ved optagelse af yderligere en 
kommune.
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Møde i OK den 10-09-2001

Jr. nr.:

Besvaret: 

Sagen til: <by_
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Punkt 160

Møde TMU d. 02-08-2001

Journalnr. BM-13.03.00P21 Sagsid: 15911 Sagsbehandler: JO/TF Fmd. init.

Retningslinier for fritagelse fra tilslutning til kollektiv varmeforsyning for 
nybyggeri

Økonomi: Forslaget har ingen direkte økonomiske konsekvenser for kommunen.

Bilag:
• Notat om generelle retningslinier for fritagelse fra tilslutning (Jens O -  20.7.01)
• Kommentarer til ovenstående notat (Christian Oxenvad/Nordsj. Miljø- & Energikontor -  9. juli

2001)

Sagsfremstilling:

Formål
TMU bedes tage stilling til retningslinier for evt, fritagelse fra tilslutningspligt til fjernvarme ved 
nybyggeri i kraftvarmeforsynede områder, samt til delegation af beslutningskompetence til TA.

Baggrund
Spørgsmålet er blevet aktuelt i forbindelse med at der er nye samlede udstykninger i udlagte 
fjernvarmeområder. Helt konkret er der fremkommet ansøgning fra KMJ-Byg, hvor der søges om 
principiel tilkendegivelse vedr. fritagelse for fjemvarmetilslutning for 4-5 huse i Gerlev. Dertil 
kommer, at der løbende er henvendelser vedr. nybygninger som ønskes fritaget for tilslutning til 
kollektiv varmeforsyning.

Hidtidig praksis har været at give dispensation til "lavenergihuse”, hvilket er fortolket som 
bygninger med en varmetabsramme på mindre end 50% af BR95's krav.

Lovgivning
Ifølge "Vejledning til Energiministeriets bekendtgørelse nr. 196 af 22. marts 1992 om tilslutning til 
kollektive varmeforsyningsanlæg" pålægges kommunalbestyrelsen at sørge for tilslutning til 
kollektiv varmeforsyning (i form af påbud), men åbner samtidig mulighed for dispensation -  i 
særlige tilfælde.
Det anbefales dog, at kommunalbestyrelsen er tilbageholdende med at meddele fritagelse for 
tilslutningspligt til lavenergihuse i områder, hvor den kollektive varmeforsyning ikke er fuldt 
udbygget.
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Overordnede målsætninger
Kommunen har ikke vedtagne overordnede energipolitiske målsætninger på dette område, men 
følgende mål kunne indgå som pejlemærker for en beslutning:
1) at der bruges så lidt energi som muligt (lavenergihuse)
2) at den energi, der bruges, er så miljøvenlig som muligt (VE-kilder)
3) at understøtte udbygningen af fjernvarme, således at kraftvarmeproduktionen bliver økonomisk 

bæredygtig.

KV-produktion er miljømæssig positiv fordi det sikrer, at spildvarmen fra el produceret på fossilt 
brændsel nyttiggøres - i stedet for at blive kølet bort.

I forhold til at understøtte udbygningen af fjernvarmen er det vigtigt, at være opmærksom på, at 
fjernvarmeselskabet i forsyningsområderne er blevet pålagt en forsyningspligt og dermed et krav 
om at investere i ledningsanlæg m.v.
En fritagelse fra tilslutningspligten vil derfor ske på bekostning af det lokale KV-værks 
”selskabsøkonomi’’ og omkostningen vil blive lagt over på ”de andre brugere” som er tilsluttet.
Det skal dog bemærkes, at tilslutningspligten kun betyder, at der skal betales fastafgift, men ikke at 
ejerne også er forpligtede til at aftage fjernvarme.

Kommunens handlemuligheder 
Handlemulighederne er:
1. Helt at undlade at meddele fritagelse fra tilslutningspligten.
2. At fastlægge principper for fritagelse, såfremt husets energiforbrug udgør en max. procentdel af 

varmetabsrammen i BR95, evt. kombineret med krav til dækning af dele af restenergiforbruget 
med vedvarende energikilder.

Med hensyn til varmetabsrammen oplyser Søren Aggerholm fra SBI at det i dag er almindeligt at 
nyopførte huse ligger på 75% af kravene i BR95, og at målsætningen (i Energi21) er at komme ned 
på ca. 50% (af BR95) i år 2005.
Bruges begrebet lavenergihus” som 50% af varmeforbruget i forhold til almindelig gængs 
byggeteknologi, vil det altså svare til en energiramme på 37% i forhold til BR95.

Med hensyn til den alternative energiforsyning kunne det være en kombination af VE-kilder, såsom 
solfangere, solceller, varmegenvinding, biobrændsel eller evt. varmepumpe til vandbårent anlæg.
I forhold til solvarmeanlæg skal det bemærkes, at der netop et blevet lovgivet om solvarmepligt (for 
offentligt og støttet byggeri) udenfor fjernvarmeområderne.

Forslag til vilkår
Det afgørende element for at opnå en evt. fritagelse må være, at husets eksterne energiforsyning 
bliver bragt ned på et passende lavt niveau og at principperne for levering af restenergien kan leve 
op til en høj energi- og miljøpolitisk målsætning.
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En mulig ramme for at meddelelse af fritagelse kunne være:

1. Der skal være tale om lavenergihuse, med et dokumenteret energibehov (til varme) på 
mindre en 37 procent af BR95s normtal.

2. Der skal etableres solvarme til delvis dækning af det varme brugsvand.
3. Restenergiforbruget (til varme og varmt vand) skal dækkes med vedvarende energi, hvor 

evt. forbrug af (ekstern produceret) elektricitet til drift af disse anlæg ikke må overstige 1/3 
af anlæggenes samlede ydelse.

Uddelegering af kompetence
Såfremt det besluttes at der kan gives fritagelse fra tilslutningspligten, og kompetencen delegeres til 
Teknisk afdeling, vil der efterfølgende blive udarbejdet et delegatfonsnotat, som vil blive forelagt 
TMU til orientering.

Fællesforvaltningen den 23.7.2001
Det indstilles at TMU:
1. beslutter om der skal meddeles fritagelse fra tilslutningspligten
2. fastlægger vilkår for evt, fritagelse
3. meddeler TA bemyndigelse til at meddele evt. fritagelser

Beslutning:

Punktet udsættes til ordinært møde.

Fjernvarmeselskabet anmodes om at komme til mødet og give en redegørelse for 
Fjemvarmeselskabets syn på fritagelse.

Fællesforvaltningen den 14, au mist 2001
Med henblik på en redegørelse jfr. beslutningen er fjernvarmeselskabet er inviteret til at komme til 
mødet fra kl. 10.00.

Beslutning:

Et flertal af udvalget anbefaler byrådet, at der ikke gives fritagelse for tilslutningspligten for 
nybyggede huse i forsyningsområderne.

Asger Mansted anbefaler, at der kan gives dispensation ved dokumenteret energibehov til 
opvarmning på maks. 35% af BR95's normtal.

Udvalget anbefaler i øvrigt at der sker en samlet revurdering af forsyningsområderne når 
kommuneplanens boligudlæg er endelig.
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Jr. nr.: _
Besvaret:
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Punkt 161

Møde TMU d. 23-08-2001

Journalnr. BM-01.07.04P25 Sagsid: 15617 Sagsbehandler: AS/TF Fmd. init.

Principiel vurdering af ulovlig helårsbeboelse af sommerhuse på Thyrashøj

Økonomi:

Sagsfremstilling:

På baggrund af en konkret ansøgning om dispensation til helårsbeboelse af et sommerhus på 
Thyrashøj anmodes udvalget om at tage principiel stilling til, hvordan kommunen skal forholde til 
ansøgninger i perioden frem til området ændres til byzone.

Miljøministeriet har i et landsplandirektiv den 14. juni 2001 godkendt, at Jægerspris Kommune ved 
en lokalplan overfører blandt andet sommerhusområdet Thyrashøj til byzone. Thyrashøj forventes 
overført til byzone ved en endeligt vedtaget lokalplan i begyndelsen af år 2002.

Miljøministeriet har oplyst til kommunen, at sommerhusområder skal fastholdes til rekreative og 
fritidsmæssige formål, men at det ikke længere tjener noget formål at håndhæve forbudet mod 
helårsbeboelse af sommerhuse i et sommerhusområde, som i nær fremtid vil blive overført til 
byzone. Kommunen kan derfor beslutte at stille sager om håndhævelse af forbudet mod 
helårsbeboelse i bero indtil sommerhusområdet er overført til byzone.

Teknisk Afdeling vurderer, at det vil være rimeligt at stille alle sager om helårsbebeboelse af 
Thyrashøj i bero indtil området ved lokalplan er overført til byzone, fordi sommerhusrådet er tæt 
på at blive overført til byzone. Ønskes et sommerhus taget i anvendelse til helårsbolig når området 
er blevet byzone, forudsættes det at Jægerspris Kommune meddeler byggetilladelse dertil.

Fællesforvaltningen den 9.august 2001
Det indstilles, til udvalget at kommunen stiller sager i bero vedr. både dispensation til 
helårsbeboelse og vedr. ulovlig beboelse på Thyrashøj i perioden frem til området overføres til 
byzone, samt at følgende oplyses til borgere der henvender sig:
1. at det er principielt ulovligt at bo hele året i området uden dispensation før området med 

lokalplan er overført til byzone og den enkelte ejendom gennem afsluttet byggesag har faet 
helårsstatus,

2. at husene skal leve op til småhusreglementets krav til enfamiliehuse med for eksempel isolering 
eller ved ombygning bringes i overensstemmelse hermed for at kunne overgå til lovlig 
helårsanvendelse,

3 . at huset er lovligt til helårsanvendelse, når byggesagen er afsluttet,
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4. samt at kommunen efter vedtagelse af lokalplanen, agter at rejse sag i de tilfælde, hvor der 
konstateres ulovlig helårsbeboelse af sommerhuse, for at fa forholdet lovliggjort.

Beslutning:

Indstilling tiltrådt.

Teknisk afdeling den 3. september 2001
Efter behandling i TMU, har Teknisk afdeling konstateret, at kompetencen til at afgøre sagen hører 
under Byrådet idet retningslinier for dispensation blev afgjort i Byrådet den 20. april 1999.

Sagen forelægges derfor Økonomiudvalg samt Byråd med indstilling om, at TMU’s afgørelse 
betragtes som anbefaling.

Møde i OK den 10-09-2001

Beslutning:
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Møde OK d. 10-09-2001

Journalnr. BM-25.25.04K07 Sagsid: 16027 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Skatteafdelingens beretning for perioden 1. juli 2000 til 30. juni 2001

Økonomi:

Bilag:
Skatteafdelingens beretning for perioden 1. juli 2000 til 30. juni 2001

Sagsfremstilling:
Beretningen for perioden 1. juli 2000 til 30. juni 2001 (indkomståret 1999) er Skatteafdelingens 
redegørelse til Byrådet om ligningsperiodens forløb.

Beretningen er udarbejdet til brug for Byrådets og Told- og Skatteregionens vurdering af periodens 
resultater. Desuden er beretningen offentlig tilgængelig.

Beretningspligt over for Byrådet og den regionale Told- og Skatteregion er indeholdt i Told- og 
Skattestyrelsens overordnede ligningsplan.

I beretningen er resultatet af ligningen af selskaber, fonde og foreninger ikke omtalt, idet ligning af 
juridiske personer er overtaget af Told- og Skattestyrelsen pr. 1.oktober 1998. Jægerspris Kommune 
er via en samarbejdsaftale med på den ene side Told- og Skattestyrelsen og Fr-sund, Skibby og 
Stenløse Kommune på den anden side dog stadig ansvarlig for udførelsen af ligningen.

Skatteafdelingen har i denne ligningsperioden nået målene + 6,9% yderligere for så vidt angår 
ligning af erhvervsdrivendes selvangivelser og der er ialt (for alle persongrupper) foretaget 
ansættelsesændringer på kr. 15,956.430,

I ligningsperioden har Jægerspris Kommune som forsøg, benyttet et revisionsfirma til at visitere ca. 
200 selvangivelser. Revisionsfirmaet udførte et meget professionelt arbejde, og skatteafdelingen kan 
derfor kun anbefale, at man på et senere tidspunkt, igen benytter sig af et revisionsfirma til 
visitering.

Jægerspris Kommune har været underlagt Told- og Skattestyrelsens skæipede tilsyn, idet 
Skatteafdelingen ikke nåede målene pr. 30. juni 1999. Dette skæipede tilsyn forventes at ophøre pr. 
30. juni 2001, idet Jægerspris Kommune har nået de af Told- og Skattestyrelsen udmeldte måltal i 2 
på hinanden efterfølgende år.



Side 35f Jægerspris Kommune 
Økonomiudvalget

Med hensyn til resultatet af årsopgørelserne går udviklingen i den rigtige retning. Færre og færre 
årsopgørelser resulterer i restskatter og flere i overskydende skatter. Restskatterne for indkomståret 
1998 udgjorde kr. 13.4 mil., mens de for indkomståret 1999 “kun” udgjorde kr. 11.7 mill.

Befolkningstallet i Jægerspris kommune er fra 1. januar 2000 til 31 .december 2000 steget med 153 
personer til 9.427. Stigningen skyldes tilflytning til Krogstrup, Draaby og Gerlev Sogne. I Kyndby 
Sogn derimod er der tale om, at indbyggerantallet er faldet med 20. Den 1. august 2001 var der 
registreret 9.476 indbyggere i Jægerspris Kommune.

Skatteafdelingen den 31. august 2000
Skatteafdelingen indstiller, at beretningen godkendes

Beslutning:

Jr. nr.: __
Besvaret: __ 

Sagen til:
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Punkt 163

Møde OK d. 10-09-2001

Journalnr. BM-25.45,00048 Sagsid: 13738 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Afskrivning af restancer

Økonomi:

Bilag:
Liste over restancerne til afskrivning er vedlagt sagen

Sagsfremstilling:
Der er udarbejdet en liste over 16 restancer på et totalbeløb på kr. 122.332,02.

Begrundelsen for at afskrive de 16 restancer er følgende:

- Restancerne er bortfaldet, og der har ikke været mulighed for at opkræve restancerne 
indenfor den 5-årige forældelsesfrist

- Boudlæg § 18, hvilket betyder, at der kun er dækning til begravelsesomkosningeme

- 1908-loven - 5 års forældelse

Da kommunen af ovennævnte grunde, ikke har haft mulighed for at inddrive restancerne, må det 
offentlige konstatere et tab på nævnte beløb. De t bør bemærkes, at såfremt en restant har flere 
debitorforhold vil en indbetaling ske efter følgende prioriterede rækkefølge. Dette gælder uanset, 
om der er tale om en frivillig aftale eller om tvangsinddrivelse:

Skatter og arbejdsmarkedsbidrag
Bøder
Bidrag
Kommunale gebyrer, renter og afgifter
Boligsikring og daginstitutioner
Bistandshjælp mod tilbagebetaling og øvrige fordringer

Budget- og regnskabsafdelingen den 31. august 2001
Det anbefales, at nævnte restancer afskrives.

Skatteafdelingen den 31, august 2001.
Skatteafdelingen indstiller, at ovennævnte beløb på kr. 122.332,02 afskrives.
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Beslutning:

Jr. nr.: _____

Bøsvarøt: ______

Sagen til:
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Journalnr. BM-00.01A21 Sagsid: 16028 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Autorisation til Pantefoged

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Byrådet har kompetence til at meddele autorisation som pantefoged, således at pantefogeden er i 
stand til at foretage diverse retshandlinger..

En medarbejder har nu gennemgået diverse kurser og er fagligt i stand til at arbejde som pantefoged. 

Skatteafdelingen den 7. august 2001
Det indstilles til Byrådet, at der meddeles autorisation til at arbejde som pantefoged.

Beslutning:

Jægerspris Kommune Side 38
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Besvaret:
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Punkt 165

Mode SBK d. 28-08-2001

Journalnr. BM-15.00009 Sagsid: 14220 Sagsbehandler: PH/RP Fmd. init.

Nøgletal for arbejdsmarkedsafdelingen 2001

Økonomi:

Bilag:

Nøgletal for arbejdsmarkedsafdelingen i Jægerspris kommune 2. kvartal 2001 samt nøgletal for
2000.

Sagsfremstilling:

Hermed fremlægges arbejdsmarkedafdelingens nøgletal for 2. kvartal af året 2001. Som det fremgår 
af bilaget er der sket følgende udvikling fra 2000 til 2001:

• Antallet af førtidspensionister var i 2. kvartal af år 2001 gns. 499 personer, hvor det tilsvarende 
tal i år 2000 androg gns. 500 personer. Det aktuelle antal førtidspensionister er ultimo juli måned 
503 personer.

• Antallet af førtidspensionister med 100 % eller 50 % refusion fra staten udgør i 2. kvartal 2001 
401 personer, medens det tilsvarende tal for 2. kvartal 2000 var 449 personer svarende til et fald 
på 12 %, Omvendt er der sket en stigning i antallet af førtidspensionister med 35 % refusion, idet 
der i 2. kvartal 2000 var 51 personer i gns. mod 98 personer i gns. for 2. kvartal 2001.

• Antallet af sygedagpengemodtagere var i 2. kvartal 2001 gns, 126 personer, medens tallet i 2. 
kvartal 2000 var gns. 137 personer - d.v.s. et fald på 11 personer.

• Antallet af sygedagemodtagere med sygdom ud over 52 uger var i 2. kvartal 2001 37 personer og 
det tilsvarende tal i 2. kvartal 2000 var 30 personer.

• Varigheden pr. sygedagpengesag var i 2. kvartal 2001 40 uger og det tilsvarende tal i 2. kvartal 
2000 var 39 uger.

• Antallet af kontanthjælpsmodtagere var i 2. kvartal 2001 gns. 162 personer, heraf gns. 38 
aktiverede, medens tallet for 2. kvartal 2000 var gns. 153 personer, heraf gns. 40 aktiverede.

Samlet set viser udviklingen fra 2. kvartal 2000 til 2. kvartal 2001, at antallet af førtidspensionister 
er stagnerende, medens kommunens udgiftsbyrde fortsat stiger p.g.a. ændrede refusionsregler fra 
staten. På sygedagpengeområdet er der et fald i det samlede antal personer og en stabilisering af 
varigheden pr. sag, der må betegnes som en fortsat positiv tendens, dog følges udviklingen i 
sygdom ud over 52 uger, der p.t. viser en stigning.
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På kontanthjælpsområdet viser udviklingen derimod en stigning i antallet af klienter, hvilket er en 
situation afdelingen nøje følger.

Budget- og regnskabsafdelingen den 13. august 2001
Afdelingen har ingen yderligere bemærkninger.

Arbejdsmarkedsafdelingen den 14. august 2001
Nøgletallene medtages til orientering og anbefales videresendt til økonomiudvalg og byråd.

Beslutning:

Til orientering. Videresendes til økonomiudvalget og byrådet.

Møde i OK den 10-09-2001

Beslutning:

Besvaret:
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Journalnr. BM-00.01A01 Sagsid: 9441 Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init. 

Meddelelser fra:

Økonomi:

Sagsfremstilling:

a. Formanden

b. Øvrige medlemmer

c. Kommunaldirektør

jpaggl Jægerspris Kommune Side 41
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Beslutning:


